
PROTOKÓŁ NR XIII/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 05 listopada 2015 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radna nieobecna: 
Joanna Maria Kantor 
 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie, czy są propozycje  
zmiany porządku sesji. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród postawił wniosek w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad: 
projektu uchwały nr 10  
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
projektu uchwały nr 11  
zmieniający uchwałę Nr 0007.XII.85.2015 z dnia 30 września 2015 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Żmigród”  dla działki nr 182/16 
obręb Kaszyce Milickie. 
 

Projekt nr 10 i 11 zostały omówione na posiedzeniu komisji.  
 

projekt uchwały nr 12  
w sprawie zmiany uchwały nr II/10/10 Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 14 
grudnia 20110 roku w sprawie uchwalenia Statutu samorządowego zakładu 
budżetowego o nazwie Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie.  
Pan Burmistrz wyjaśnił, że zmiana w statucie dotyczy dodania jednego punktu ,a 
przy omawianiu projektu uchwały p. Dyrektor MZGK omówi projekt. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że  z zaskoczeniem otrzymał 12 projekt uchwały, z 
którym radni nie mieli możliwości wcześniej zapoznać się.  Na posiedzeniu komisji 
radni powinny zostać zapoznani z projektem uchwały. Projekt uchwały dotyczy 
zmiany statutu i kwestii finansowej zakładu gminnego. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy dodał, że zmiana dotyczy dodania 
jednego punktu do statutu, następnie p. Burmistrz odczytał treść punktu, który 
proponowany jest do wprowadzenia.  Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że 



dodanie tego punktu pozwoli na zlecanie dla MZGK prac w ramach dotacji z budżetu. 
To jest korzystniejsze dla gminy, jeżeli chodzi o podatek VAT, dodał p. Burmistrz. 
Następnie p. Burmistrz powiedział, aby uzasadnić konieczność i racjonalność tej 
uchwały, urząd zamierza zlecić dla MZGK zadanie, które w tym roku w ramach 
budżetu obywatelskiego będzie wykonywane „zagospodarowanie placu między 
ulicami: Lipową, Konopnicką, pl. Wojska Polskiego i Rybacką”. MZGK to zadanie 
wykona racjonalniej i taniej, dodał p. Burmistrz. Jeżeli Radni uznają, że jest to 
niestosowne i jest za mało czasu to wniosę o zwołanie sesji nadzwyczajnej i 
spotkamy się jeszcze raz, powiedział p. Burmistrz. Na zakończenie p. Burmistrz 
zwrócił się do radnych, aby dla racjonalności i tempa prac, objęli porządkiem obrad 
projekt uchwały nr 12. 
Radny Leszek Kraszewski skierował zapytanie, czy do tej pory MZGK nie 
wykonywał prac zleconych przez urząd, a jeżeli wykonywał to nielegalnie.  Dlatego 
konieczne jest omówienie tego projektu uchwały niekoniecznie na sesji, dodał Radny.  
Rany Karol Kalinka w odniesieniu do słów p. Burmistrz powiedział, że radni musza 
Panu wierzyć na słowo. Następnie p. radny przypomniał o wyroku Sądu 
Administracyjnego w sprawie scedowania przez gminę dodatkowych kompetencji dla 
Dyrektora MZGK. Sąd stwierdził, że było to bezprawne działanie. Na zakończenie p. 
Radny powiedział, że wolałby, aby radni bardziej szczegółowo mogli zapoznać się z 
projektem uchwały. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK poinformował, że autorem projektu jest MZGK. 
Proponowana zmiana do statutu MZGK ma na celu uregulowanie rzeczy, które 
dotychczas zakład wykonywał, a dodatkowo zakład będzie mógł odliczyć sobie 
podatek VAT. Obecnie obowiązujący statut MZGK nie ma takiego zapisu, a dzięki 
temu zapisowi zakład z gminą będzie mógł rozliczać się po kosztach netto. Jest to 
obopólna korzyść dla zakładu i gminy. Ponadto MZGK będzie konkurencyjną firmą 
wykonywania robót na rzecz naszej gminy. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że są trzy wnioski i każdy 
wniosek będzie głosowany oddzielnie. 
Następnie Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosków 
zgłoszonych przez p. Burmistrza: 
 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 10     
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
wniosek otrzymał 14 głosów ”za”, 
 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 11, 
zmieniający uchwałę Nr 0007.XII.85.2015 z dnia 30 września 2015 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Żmigród” dla działki nr 182/16 obręb 
Kaszyce Milickie. 
wniosek otrzymał 14 głosów ”za”, 
 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 12     
w sprawie zmiany uchwały nr II/10/10 Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 14 
grudnia 20110 roku w sprawie uchwalenia Statutu samorządowego zakładu 
budżetowego o nazwie Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie.  
wniosek otrzymał 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw” 3 głosy „wstrzymujące”, 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadziła głosowanie porządku obrad 
wraz z przyjętymi zmianami. 
Porządek obrad został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 



„wstrzymujący”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru sekretarza. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę radnego Rafała Zagórskiego.  
Radny Rafał Zagórski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Rafała 
Zagórskiego Sekretarzem obrad. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia od powiatu trzebnickiego utrzymania 
dróg powiatowych na terenie gminy Żmigród.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.90.2015 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2015 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.91.2015 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.92.2015 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie określenia wzoru formularzy deklaracji na 
podatek : rolny, leśny, od nieruchomości. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Skarbnik o omówienie zmian, 
które zostały wprowadzone do projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy omówiła zamiany, które zostały 
wprowadzone do projektu uchwały. Korekta, która została wprowadzone do projektu 
uchwały nr 4, 5 i 8 jest związana ze zmianą przepisów, które ukazały się w Dzienniku 
Ustaw 3 listopada br.  
treść zmiany „niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w 
ustawie dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji ( Dz.U.poz.1777) i położonych na 



terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 
przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o 
przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 
dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a 
w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego”. 
Projekt uchwały nr 4 – załącznik deklaracja podatkowa od nieruchomości  
W części D1 Powierzchnia Gruntów dodano pkt 4, a dotychczasowy pkt. 4 został pkt. 
5  
Radny Karol Kalinka powiedział, że radni stanowią prawo lokalne i muszą wiedzieć, 
jakie zmiany są proponowane. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany te zostały 
wprowadzone również w projekcie uchwały nr 5 i 8  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie z 
proponowaną poprawką załącznika deklaracja na podatek od nieruchomości. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.93.2015 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie określenia wzoru formularzy informacji na 
podatek od nieruchomości, rolny, leśny. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Przewodniczący rady Jan 
Czyżowicz zapytał, czy są uwagi do poprawek przedstawionych przez p. Skarbnik w 
czasie omawiania projektu uchwały nr 4.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie z 
proponowaną poprawką załącznika informacja w sprawie podatku od nieruchomości, 
rolnego, leśnego. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.94.2015 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie stawki opłaty targowej oraz inkasa opłaty 
targowej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Skarbnik o omówienie zmian, 
które zostały wprowadzone do projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy zwróciła się do radnych o wykreślnie § 
3.1, treść tego paragrafu wynika z ustawy i nie ma potrzeby umieszczania jego w 
uchwale. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie z 
proponowaną zmianą wykreśleniem § 3.1. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.95.2015 



 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej  jako 
podstawę od obliczenia wysokości podatku rolnego na obszarze Gminy 
Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Proponowana stawka to 53 zł za 
jeden kwintal do obliczenia wysokości podatku rolnego na obszarze gminy.  
Radny Karol Kalinka na wstępie nawiązał do suszy, która wystąpiła w tym roku. W 
związku z tym wielu rolników w tym roku zebrało plony o wiele niższe niż zakładano, 
co przełożyło się na ich sytuację finansową. Pan burmistrz składając projekt uchwały 
zaproponował 53 zł, stawkę, która jest niższa do obecnie obowiązującej.  
Kontynuując temat p. Radny powiedział, że obniżka stawki proponowanej przez p. 
Burmistrz jest słuszna, ale uważał, że można jeszcze stawkę obniżyć i zaproponował 
52,50 zł, aby nikt nie zarzucić jemu, że próbuje naruszyć finanse gminy, która jest 
dosyć poważnie zadłużona. Na zakończenie Radny Kalinka powiedział, że jego 
wniosek został poparty tylko przez radnego Patryka Andrzejewskiego, któremu na 
sesji podziękował za poparcie. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka powiedziała, że przyjmując stawkę wiemy, 
jaka jest sytuacja, ponieważ mieszkamy na wsi i prowadzimy gospodarstwa. Zdajemy 
sobie sprawę, jak faktycznie wygląda sytuacja rolników. Kontynuując temat p. Radna 
powiedziała, że na komisji informowała, że rozmawiała z rolnikami ze swojego 
sołectwa na temat proponowanej stawki przez p. Burmistrza i rolnicy zaakceptowali 
proponowaną stawkę w wysokości 53 zł, ponieważ jest do przyjęcia. Na zakończenie 
p. Radna powiedziała, że propozycja 52,50 zł była troszeczkę kpiną pod kątem 
rolników.  
Radna Anna Tatarek powiedziała, że przychyla się do słów Wiceprzewodniczącej 
rady Marii Rybki. Radna powiedziała, że obniżenie stawki do 52,50 zł daje obniżkę o 
1,50 zł na 1 ha przeliczeniowym za rok i nie jest to straszenie duża kwota.  
Kontynuując temat Radna zwróciła się do radnego Kalinki, że zarzuca, iż mamy duży 
deficyt budżetowy, dlatego radny Kalinka nich przedstawi, jak rozwiązać nasz duży 
dług, nie podnosząc tego podatku.  
Radny Karol Kalinka powiedział, że z zaciekawianiem przyjął informacje, że rolnicy 
zgodzili się na 53 zł, a na 52,50 zł. W odniesieniu do wypowiedzi radnej Tatarek 
powiedział, że nie zadłużył tej gminy jest dopiero pierwszą kadencję i nie musi się 
zajmować tym jak wyprowadzić gminę. Jako radny zrobi wszystko, żeby te przepisy, 
które uchwalamy i jako członek komisji budżetowej poprawiły sytuację gminy w miarę 
możliwości. To pytanie powinno być skierowane do p. Burmistrza, dlaczego gmina 
jest tak zadłużona. Na zakończenie p. Radny powiedział, że gminy nie zadłużył i nie 
rozumiem tego pytania. 
Radna Rafał Zagórski powiedział dobrze, że radny Kalinka podkreśli, że Burmistrz 
obniżył stawkę i radni przyjmą stawkę w wysokości 53 zł, a ponadto większość gmin 
sąsiadujących z nami przyjęła stawkę 53 zł. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.96.2015 
Projekt uchwały nr 8 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Skarbnik o omówienie zmian, 
które zostały wprowadzone do projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w projekcie nr 8 w 
paragrafie 1 dodaje się ust. 4 o treści „niezabudowanych objętych obszarem 
rewitalizacji, o którym mowa w ustawie dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji ( 
Dz.U.poz.1777) i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym 
wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 
odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 
budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego stawka 3 zł od 1 m2 powierzchni”. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie z 
proponowaną zmianą dodanie w § 1 ust.4. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”, 
             0 głosów „przeciw”, 
             2 głosach „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.97.2015 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.98.2015 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.99.2015 
 

Projekt uchwały nr 11 zmieniający uchwałę Nr 0007.XII.85.2015 z dnia 30 
września 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Żmigród” 
dla działki nr 182/16 obręb Kaszyce Milickie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.100.2015 
Projekt uchwały nr 12 w sprawie zmiany uchwały nr II/10/10 Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutu 
samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Miejski Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Żmigrodzie.  



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
wprowadzony na sesji i prosi o jego przedstawienie. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK poinformował, że zmiana, która jest 
proponowana w projekcie uchwały została podyktowana, aby zakład był tańszym 
wykonawcą dla gminy. MZGK jest zakładem budżetowym gminy, o który gmina 
powinna dbać i zleceń na prace dla zakładu powinno być więcej. Zakład będzie mógł 
więcej otrzymywać zleceń, jeżeli będzie wykonywał je taniej. Taniej będzie 
wykonywał, jeżeli usługa wykonana na rzecz gminy nie będzie obciążony podatkiem 
VAT. Będzie to obowiązywało wtedy, kiedy zostanie wprowadzona zmiana do statutu 
o treści podanej w projekcie uchwały. Zakład będzie odliczał podatek VAT z 
budowanych inwestycji, a gmina z zakładem będzie rozliczała się po kosztach netto. 
To, co do tej pory było zapisane w Statucie związane było z bieżącym utrzymaniem i 
z tego tytułu zakład mógł odliczać VAT. Natomiast zapis dotyczący prac związanych 
z budowaniem, przebudowaniem, modernizacją nie będzie w Statucie, zakład nie 
będzie mógł odliczać VAT-u. 
Radny Rafał Zagórski powiedział, że dziwi się, że ktoś nie chciał wprowadzenia tej 
uchwały na sesji, a teraz proszę pytać, jeżeli ktoś ma jakieś pytania do tego projektu 
uchwały. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że p. Skarbnik powiedziała, że jestem prawnikiem, 
a prawnik musi się wnikliwie zapoznać z przepisami. Radny powiedział, że nie wie, 
co tutaj dziś się dzieje, ale jest przyjęte, że radni projekty uchwał dostają przed 
posiedzeniem komisji, aby mogli się z nimi zapoznać. Radni Kalinka powiedział, że 
on czyta projekty uchwał, sprawdza pod kątem prawnym. Na posiedzeniach komisja 
zadaje pytania, które mają rozwiać wątpliwości, aby wiedzieć, na jakiej podstawie 
uchwalamy prawo. Na posiedzeniu komisji pracowaliśmy na innych dokumentach niż 
teraz przyjmujemy.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że p. Skarbnik informując o 
konieczności wprowadzenia zmian powiedziała, kiedy te zmiany zostały 
opublikowane. Na zakończenie powiedział, mówienie, że nie wiem, co dziś się tutaj 
dzieje nie jest stosowne.  
Radny Rafał Zagórski zwrócił się do radnego Kalinki, że jest radca prawny i niech 
pyta.  
Radny Karol Kalinka powiedział, że on musi wiedzieć, o co ma pytać, ponieważ 
musi się z tym zapoznać. Radny powiedział, jeżeli zmiana była 3 listopada to można 
było wczoraj radnym wysłać na e-mail lub zadzwonić. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego w sprawie stawek, za jakie 
pracuje MZGK, że są niższe niż u większości firm prywatnych. Pan Sułkowski zwrócił 
się do radnego Zagórskiego, że jest niestosowane to, co mówi.  
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK odniósł się do pytania p. Sułkowskiego 
wyjaśniając, że zmiana dotyczy rozliczania podatku VAT, a nie stawek pracowników 
zakładu są to dwie odrębne rzeczy. Dyrektor powiedział, że cieszy się, że Państwo 
dbają o dobro zakładu, ale na głowie dyrektora ciąży to, aby zakład miał front robót, a 
pracownicy godziwe stawki i wynagrodzenie. Chcąc być konkurencyjnym na rynku 
staramy się robić wszystko, aby mieć dobrą ofertę przy zawieraniu jakiejkolwiek 
umowy z gminą, zakończył p. dyrektor.   
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do wypowiedzi p. Sułkowskiego 
powiedział, że przy zamówieniach publicznych musi być zapytanie ofertowe i MZGK 
musi mieć konkurencję. Tak rozumiem ustawę o zamówieniach publicznych, 
zakończył radny.   
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK w odniesieniu do wypowiedzi radnego 



Kraszewskiego wyjaśnił, że zakład budżetowy nie może brać udziału w przetargach, 
które gmina ogłasza oraz w żadnych przetargach ogłaszanych na, zewnątrz, dlatego 
zakład MZGK nie jest w stanie konkurować na takim polu. Natomiast przy 
inwestycjach, które gmina ma zamiar wykonać i zlecić w formie dotacji celowej dla 
zakładu jesteśmy w stanie wykonać to zadanie za niższą kwotę niż ktoś z zewnątrz o 
ten podatek VAT. 
Radny Rafał Zagórski w odniesieniu do Radnego Powiatu Trzebnickiego p. 
Sułkowskiego, że jego delikatna uwaga do radnego Kalinki jest niestosowna, to jak to 
się ma do zachowania niektórych radnych na sesjach powiatowych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że jesteśmy przy projekcie nr 12 i 
na tym się skupmy.   
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”, 
             0 głosów „przeciw”, 
             4 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.101.2015 
 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy złożył informację z podjętych 
zarządzeń za okres od 30.09.2015 r. do 05.11.2015 r., w którym zostało podjętych 18 
zarządzeń.  
1) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2015 r. 
2) trzy zarządzenia w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2015 r.. 

1. zwiększono dochody i wydatki o kwotę  40.100,-zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 50.215.153,81 zł, a wydatki wynoszą 49.650.302,81 zł, 

2. zwiększono dochody i wydatki o kwotę  592.810,-zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 50.807.963,81 zł, a wydatki wynoszą 50.243.112,81 zł, 

3. zwiększono dochody i wydatki o kwotę  255.198,86 zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 51.063.162,67 zł, a wydatki wynoszą 50.498.311,67 zł, 

3) w sprawie wyznaczenia Sekretarza Gminy Żmigród p. Joanny Monastyrskiej do 
wykonywania czynności z zakresu prawa pracy wobec burmistrza Gminy Żmigród 
p. Roberta Lewandowskiego, 

4) w sprawie powołania koordynatora gminnego na terenie gminy Żmigród w 
wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 
25.10.2015 r.  

5) w sprawie powołania operatorów systemów informatycznych na terenie gminy 
Żmigród w wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych 
na dzień 25.10.2015 r.  

6) w sprawie powołania obwodowych komisji wyborczych do przeprowadzenia 
głosowania w wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 25.10.2015 r.  

7) w sprawie wygaśnięcia członkostwa w obwodowej komisji wyborczej nr 8 w 
Powidzku w wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych 
na dzień 25.10.2015 r. 

8) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemcy lokal mieszkalny Żmigród ul. Wrocławska 16/3 wraz ze sprzedażą 
procentowego udziału w gruncie. 



9) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na czas nieokreślony w trybie 
ustnego przetargu nieograniczonego grunt niezabudowany o łącznej pow.0.7878 
ha położony w granicy działek nr 236/4 i 236/6 AM1 obręb Korzeńsko, 

10) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na czas nieokreślony w trybie 
ustnego przetargu nieograniczonego grunt niezabudowany o łącznej pow.0.5407 
ha położony w granicy działki nr 12/2 AM2 obręb Żmigród, 

11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w drodze bezprzetargowej 
na czas nieokreślony, lokal niemieszkalny nr 1 o pow. 134,20 m2, położny w 
Żmigrodzie ul. Wileńska 6 na rzecz Agnieszki Matusiak –z przeznaczeniem na 
prowadzenia baru mlecznego, 

12) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze  przetargu nieograniczonego  
nieruchomość  zabudowana  położoną w obrębie Żmigrodu  w granicy działki  nr 
73/4 AM13 o pow.1168 m2, 

13) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość 
zabudowaną położoną w obrębie Żmigrodu  w granicy działki nr 73/1 AM 13 o 
pow.26 m2 własność gminy Żmigród  na rzecz właścicieli sąsiedniej 
nieruchomości, celem poprawienia warunków jej zagospodarowania, 

14) w sprawie ustalenia stawki za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze w wysokości 14,60 za 1 godz. za usługi w GOPS w Żmigrodzie,  

15) w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w Żmigrodzie na 
sesję. 

Inne informacje: 
inwestycje 
Pan Burmistrz poinformował, że w roku 2015 kwota 5 milionów została przeznaczona 
na inwestycje. Rok br. służy przygotowaniu dokumentacji pod nabory unijne. Do 
najważniejszych projektów należą: centrum przesiadkowe w Żmigrodzie, II etap 
ścieżki rowerowej, budowa ronda ( zaprojektuj i wybuduj) w Żmigrodzie-przetarg 
został ogłoszony, a termin wykonania koniec listopada 2016 r.. Zakończono zadanie 
doświetlenia terenu gminy. Podstawowy zakres obejmował 219 punktów i jest to 
oświetlenie ledowe, a wartość inwestycji 1.400.000,-zł. Oświetlenie będzie majątkiem 
gminy i gmina będzie nim dysponować i eksploatować bez narzucania stawek przez 
Tauron. Zakończono ponadto trzy odcinki drogowe, które uzyskały dofinansowanie z 
Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, dwa odcinki w miejscowości 
Radziądz i jeden w Dębnie. Jednym z mniejszych, ale ważnych inwestycji jest 
zakończenie I etapu modernizacji świetlicy w Korzeńsku remont dachu. Inwestycja 
otrzymała dofinansowanie w wysokości 50%, czyli przeszło.25 tys. zł z budżetu 
Urzędu Marszałkowskiego, kolejny etap będzie realizowany w następnym roku.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad interpelacji i zapytań. 
Radny Rafał Zagórski poprosił o informację od p. Starosty w sprawie okoliczności 
zwolnienia doktora Danielewicza ( Domanasiewicza). 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego powiedział, że była to 
decyzja dyrektora.  
Radny Patryk Andrzejewski w sprawie otrzymywania przez radnych poprawek do 
projektów uchwał na sesji, iż taka sytuacja może doprowadzić do tego, że projekty 
uchwał będą dostarczane na sesji. Na zakończenie Radny powiedział, iż wszystkie 
poprawki projektów uchwał powinny być dostarczane radnym pocztą elektroniczna, 
aby radni mogli się z nimi zapoznać i przy głosowaniu On nie wstrzymałby się z 



głosem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że jeżeli będzie możliwość 
techniczna to będzie można to zastosować.   
Radny Leszek Kraszewski nawiązał do wydania Wiadomości Żmigrodzkich, w 
których ukazała się informacja na temat Klucza Sukcesu i wybranej Kapituły. Radny 
powiedział, że do jednej z osób, która został wybrana do Kapituły dla niego nie 
pasuje, a jest nim Redaktor Naczelny Gazety NOWA. Kontynuując temat radny 
powiedział, dla niego ktoś chciał się przypodobać dla Pana redaktora, że redaktor 
znalazł się w Kapitule. Na zakończenie p. Radny powiedział, że gdyby on decydował 
to ten Pan nie znalazłyby się w Kapitule. Kolejnym tematem, który poruszył p. Radny    
to projekt budowy chodnika w Żmigródka i na jakim jest to etapie. Następnym 
tematem poruszonym przez radnego było niezakończony remont drogi gminnej do 
wodociągu w Żmigródku. Kilka dziur zostało naprawiony, a pozostałe nie oraz 
pozostał nieporządek.  Wielokrotnie w tej sprawie monitował do urzędu, ale bez 
rezultatu. Radny powiedział, że nie chce się jemu mówić o dowieszeniu lamp na 
istniejących słupach w Żmigródku, ponieważ nikt nie traktuje radnego poważnie.   
Pan Ireneusz Pyczak kierownik ref. IRL udzielił odpowiedzi dla radnego 
Kraszewskiego:  
chodnik - koncepcja budowy chodnika została przesłana do urzędu i w następnym 
tygodniu zostanie zorganizowane spotkanie i zostanie omówiona, 
droga – droga do wodociągu w pasie drogi wojewódzkiej została zgłoszona do p. 
Jóźwika . Na jednej z komisji obiecałem Panu, że się spotkamy. Ponadto na drodze 
gminnej kamiennej większe dziury zostały usunięte, a większego nieporządku nie 
przypominam sobie, zakończył p. Pyczak. 
dowieszenie lamp – dowieszeń lamp jest więcej nie tylko u Pana, ale czekamy na 
wycenę.   
Pan Burmistrz Robert Lewandowski; 
dowieszenia lamp - gmina realizowała swoje zadanie. Natomiast w miejscach, gdzie 
będzie taka potrzeba lampy będą dowieszone.  
Kapituła - została powołana ok.7-8 lat temu przy I edycji Smoka Sukcesu i nigdy nikt 
nie zgłaszał zastrzeżeń do jego składu. Dlaczego ten Pan, ponieważ Gazeta Nowa 
jest jedyną lokalną gazetą powiatową i Redaktor Naczelny ma wiedzę, co się dzieje 
w powiecie, i potrzebne jest takie spojrzenie z boku.  
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do Redaktora Naczelnego Gazety Nowa 
członka kapituły powiedział, że p. Burmistrz zrobi, co będzie chciał. Następnie p. 
radny powiedział, że jedna z gmin płaci za strony i jest chwalona przez Gazetę 
Nową. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że to jego bardzo martwi, ponieważ 
my również zmierzamy w tym kierunku, aby w jakiś sposób dosponsorować Gazetę 
Nową np. edukacja PGK na łamach tej gazety. 
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wolnych wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski wnioskował, aby na następną sesję zaprosić Dyrektora 
Dolnośląskiego Zarządu Melioracji p. Rzewuskiego, który jest z-cą Dyrektora i p. 
Dyrektor w sprawie podziękowania za prace, które zostały wykonane na terenie 
gminy oraz zaproponować wykonanie kolejnych zadań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że zaproszenie dla p. Dyrektor 
i Z-cy Dyrektora DZMiUW zostanie wystosowane.   
Burmistrz Robert Lewandowski w sprawie składania pytań przez radnych do p. 
Prezes PGK Doliny Baryczy w sprawie koncepcji skanalizowania gminy, temat został 



omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Pan burmistrz zaproponował składanie 
pytań do Przewodniczącego rady do 10 listopada br., aby przekazać je do PGK.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zaproponował, aby pytania radni mogli 
składać do 15 listopada br.  
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że w dniu dzisiejszym przeczytał 
oświadczenie Sztabu WOŚP, że w roku 2016 nie będą organizować WOŚP na 
terenie miasta. Radny zapytał, czy jest to spowodowane tym, że WOŚP nie otrzymał 
dotacji z gminy i jakie jest stanowisko naszego miasta. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że jesteśmy w punkcie wolne wnioski, 
a ponadto nie jest adresatem pytania.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że to zapytanie powinno 
zostać skierowane do przedstawicieli WOŚP. 
Radny Patryk Andrzejewski Sztab WOŚP otrzymywał zawsze dotację i może brak 
dotacji z gminy spowodował, że nie będą organizować WOŚP 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że organizatorów należy dopytać, 
w czym jest problem.  
Radny Patryk Andrzejewski pytanie jest do p. Burmistrza, z czego to wynika.  
Pan Damian Sułkowski skierował zapytanie do p. Burmistrza, czy gmina Żmigród 
przystąpi do projektu budowy basenu przy szkole tzw. DELFINKA. 
Burmistrz Robert Lewandowski zwrócił się do Przewodniczącego rady o 
interpretacje, ponieważ, nie unika odpowiedzi na pytania. Był punkt interpelacje 
zapytania, a teraz jesteśmy w punkcie wolnych wniosków. Ja to rozumiem, jako 
złożenie wniosku tak, jak Radny Kraszewski, który złożył wniosek, zakończył p. 
Burmistrz. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że w punkt interpelacje i zapytania 
wnosimy tematy i sprawy istotne, które dotyczą mieszkańców naszej gminy. 
Zapytanie radnego dotyczące WOSP powinno paść w punkcie interpelacje i 
zapytania W wolnych wnioskach p. Burmistrz odpowiada bezpośrednio lub ma czas 
na udzielenie odpowiedzi.  
Pan Damian Sułkowski w sprawie informacji, która ukazała się na stronie urzędu, 
że Urząd Marszałkowski planuje pilotażowy program wspomaganie inwestycji 
budowy basenów przy szkołach, czyli pływalni dla dzieci. Informacje ta była jednym z 
argumentów wyborczych p. Burmistrza. Obecnie informacji tych nie ma na portalach 
społecznościach, jak również informacji o budowie kampusu. W dniu 6 listopada mija 
termin na składanie wniosków, czy gmina nie złożyła wniosku, choć wcześniej 
wyglądało, że chce przystąpić. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że chce być konsekwentny i nie będzie 
odpowiadał dziś. Jeżeli jest wolny wniosek to proponuje złożyć go na piśmie i na 
piśmie udzieli odpowiedzi, a jeżeli ustnie to odpowiedź zostanie udzielona na 
następnej sesji.   
Radny Karol Kalinka powiedział, że dziwne rzeczy dzieją się dziś na sesji. Jeżeli p. 
Burmistrz występuje w interpelacji to mówi, że łamie jakiś zwyczaj, a później nie 
może odpowiedzieć na pytanie.  Radny jest mieszkańcem i może złożyć wniosek. 
Radny powiedział, że nie rozumie, w czym jest problem. Radny powiedział, że 
składał kilka wniosków na dwóch sesjach i nie uzyskał odpowiedzi, ponieważ p. 
Burmistrz stwierdził, że powinienem złożyć wnioski na piśmie, a w Statucie jest 
zapisane, że na interpelacje powinien odpowiedzi udzielić na następnej sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do p. Burmistrz o udzielenie 
odpowiedzi na temat basenów przy szkołach. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że nie chce, aby po dzisiejszej sesji 



wszyscy wyszli z przeświadczeniem, że burmistrz unika odpowiedzi. Kontynuując 
temat p. Burmistrz powiedział, że jest przygotowany i udzieli odpowiedzi.  Pan 
burmistrz zwrócił się z prośbą, aby na przyszłość pilnować porządku obrad. 
Następnie p. Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego Kalinki mówiąc, że tu nie 
dzieją się dziwne rzeczy, tylko byliśmy bardzo elastyczni i pozwalaliśmy często na to, 
że jak są wolne wnioski to jest druga tura pytań.  Przewodniczący w interpelacjach i 
zapytaniach pytał, czy są pytania nie było, a nagle w wolnych wnioskach pojawiły się 
pytania. Następnie p. Burmistrz udzielił odpowiedzi na postawione zapytania:  
Odpowiedź na zapytanie radnego Patryka Andrzejewskiego   
W tym roku do urzędu wpłynęło pismo ze Sztabu o dotację w wysokości 20 tys. zł, a 
na terenie gminy Sztab zbiera ok.13 tys. zł. Skoro jest inicjatywa bardzo dobra, która 
ma na celu pomaganie dla ludzi w kwestiach zdrowotnych, a praca w sztabie 
powinna mieć charakter wolontariatu lub za niewielkie pieniądze to jesteśmy w stanie 
pomóc. Do Sztabu zostało wysłane pismo informujące, że Gmina poprzez Zespół 
Placówek Kultury może przeznaczyć 5 tys. zł dotacji i do dyspozycji dom kultury, halę 
przy Zespole Szkół Dwujęzycznych. Decyzja ta została podjęta na podstawie 
zasięgniętych informacji z innych gmin, jak podchodzą do tematu WOŚP, a 
podchodzą bardzo różnie, jeżeli ktoś pomaga to max. 3-5 tys. zł. i to max. zostało ze 
strony urzędu wykazane. 
odpowiedź dla p. Damiana Sułkowskiego Radnego Rady Powiatu 
Trzebnickiego  
Kampania wyborcza się skończyła i jest czteroletnia kadencja. Wszystkie rzeczy, 
które znalazły się w programie wyborczym, dodał p. Burmistrz, będę robił wszystko 
żeby realizować, budowę Kampusu i Delfinka. Jeżeli chodzi o Delfinek jest to 
pierwsza edycja programu, który ma być corocznie. Kontynuując temat p. Burmistrz 
powiedział, że z informacji, które posiada 5 gmin może dostać dofinansowanie i 
dlatego postanowiliśmy, że w pierwszym roku nie będziemy startować, bo jest to 
temat nowy i kosztowny. Zamierzamy to zrobić za dwa trzy lata, ponieważ jest 
potrzebny, ale nie w pierwszej kolejności i do tematu chcemy podejść rozsądnie. 
Lokalizacja Delfinka będzie na działce przy Zespole Szkół Dwujęzycznych. W 
temacie Kampusu p. Burmistrz powiedział, że jest realizowany, została nabyta 
działka, a poprzez Aglomerację Wrocławską staramy się pozyskać środki 
zewnętrznych. Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że prosi o rozliczanie jego z 
programu wyborczego za trzy lata.  
Sołtys z Węglewa w sprawie zaproszenia na następną sesję kogoś z BUDIMEX, 
ponieważ występują problemy z przejazdem. 
Pan Artur Knappik kierownik ref. AGN poinformował, że jest to droga powiatowa. 
Sołtys z Węglewa zwróciła się do p. Starosty w sprawie zaproszenie na sesję kogoś 
z BUDIMEX. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował p. Sołtys, 
żeby sprawy dotyczące złego stanu drogi zgłaszała na policję. 
Radny Rafał Zagórski wyjaśnił, że na policję można zgłosić, jeżeli samochód ulegnie 
zniszczeniu na drodze w wyniku złego stanu drogi.   
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr XII. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokołów nr XII. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 



obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego: 
 Radnym zostały przekazane analizy oświadczeń majątkowych radnych, 

pracowników urzędu i dyrektorów jednostek organizacyjnych, 
 Radni otrzymają informacje przesłaną przez Urząd Skarbowy w sprawie 

oświadczeń majątkowych( informacje dla radnych przekazał pracownik biura 
rady), 

 Radnym zostały przekazane pisemne informacje o realizacji zadań oświatowych 
przez szkoły podlegające gminie. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.14 35. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 

 

 




